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Consell de Barri del Clot i el Camp de l’Arpa 

Assumpte Resum d’acords 
Lloc Centre Cultural La Farinera del Clot (Gran Via de les Corts Catalanes, 837) 
Data i hora Dimecres 13 de desembre del 2023, de 18 a 21.15 h 

Persones assistents 
 David Escudé Rodríguez, regidor del Districte i president del Consell de Barri 
 Juan Cabanas, Unió de Comunitats de Propietaris i vicepresident del Consell 
 Daniel Calvo Zurriaga, conseller de Barri 
 Alejandro Guerrero Jiménez, conseller del GMD BeC 
 Maria Arenillas Picañol, consellera del GMD JxC 
 Lourdes Arrando Bellés, consellera del GMD ERC 
 Manuel Martínez Díaz, conseller del GMD VOX 
 Josep Garcia Puga, gerent del Districte de Sant Martí 
 Carme Herrero Endrino, coordinadora territorial del Districte 
 Marina Galbe Villarroya, secretària del Consell (en substitució) 

Entitats i equipaments 
 Federació d’Entitats del Clot - Camp de l’Arpa  
 Associació de Veïns i Comerciants del Camp de l’Arpa 
 Associació de Veïns i Veïnes del Clot – Camp de l’Arpa 
 Unió de Comunitats de Propietaris de Sant Martí (UCPSM) 
 Ateneu del Clot 
 Plataforma Millorem el Camp de l’Arpa 

Ordre del dia 
1. Millora de l'accessibilitat de l’intercanviador RENFE – Metro Clot. 
2. Renovació de la vicepresidència i de la Comissió de Seguiment del Consell de Barri. 
3. Obres de millora del parc del Clot. 
4. Modificació del Pla General Metropolità del Clot i el Camp de l’Arpa del Clot. 
5. Reurbanització de les places del carrer Freser. 
6. Pla d’Usos del barri i del Districte. 
7. Temes pendents del darrer Consell de Barri. 
8. Torn obert de paraules. 

El regidor del Districte, David Escudé, obre la sessió del Consell de Barri i presenta el Sr. 
Daniel Calvo, el nou conseller dels barris del Clot i del Camp de l’Arpa del Clot, el Sr. Joan 
Cabanas, vicepresident del Consell, i el Sr. Josep Garcia Puga, gerent del Districte. 

Punt 1. Millora i accessibilitat de l’intercanviador RENFE – Metro Clot. 
En són ponents la Maria Calix, de la Direcció General d’Infraestructures de Mobilitat del 
Departament de Territori, i Gabriel Olivera, director de l’obra, que basen l’exposició en una 
projecció (vegeu l’annex 1). 
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La Maria Calix comença la seva intervenció especificant que estem parlant de l’intercanviador 
entre la L1 i la L2 del metro i la RENFE. En aquests moments la L2 ja està adaptada a 
persones amb mobilitat reduïda però no és així a la L1 ni a l’intercanvi entre totes plegades. 
L’objectiu del projecte és dotar d’accessibilitat la L1 i l’intercanviador. Les obres està previst 
que tinguin una durada de 21 mesos, començant l’ocupació de vorera el 8 de gener del 
2024, i que finalitzin sobre el setembre del 2025. Tot i això, algunes accions acabaran abans. 
L’import de l’adjudicació ha estat de 6.1 M d’euros i les obres impliquen sis actuacions: 

- Actuació 1: Ascensor carrer – Vestíbul L1 – Vestíbul RENFE, inclòs l’edicle, que consisteix 
en perllongar un ascensor existent fins al carrer. 

- Actuació 2: Ascensor Vestíbul L1 – Andana L1 (Via 1) 
- Actuació 3: Ascensor Vestíbul L1 – Andana L1 (Via 2) 
- Actuació 4: Ascensor Andana L1 (Via 1) – Andana L2 (Via 1) 
- Actuació 5: Ascensor Andana L1 (Via 2) – Andana L2 (Via 2) 
- Actuació 6: Recrescut d’andanes a la L1 per anivellar l’andana amb les portes d’accés als 

vagons del metro. 
Durant les obres hi haurà ocupacions previstes a nivell de carrer que s’han aglutinat en 
quatre illes. A nivell d’afectacions de mobilitat, Gabriel Olivera recalca: 

- Al voltant de l’illa d’ocupació sempre hi haurà accessibilitat de vorera. 
- Es deixarà una amplada de 3 metres a tota la vorera de l’avinguda Meridiana i una vorera 

d’uns 3,5 metres al carrer València. 
- Les obres implicaran ocupacions del carril bici de la Meridiana i s’està buscant l’alternativa. 
- També implicaran el trasllat de parades d’autobús de la Meridiana. 
- S’hauran de reconduir els vehicles que circulen per la Meridiana en sentit sortida de 

Barcelona. 
Sobre aquests tres últims punts, s’està a l’espera de resposta per part del Comitè d’Obres de 
l’Ajuntament. Les obres també comportaran afectacions en l’arbrat i en el mobiliari urbà, així 
com en els serveis. 
Pregunta: un veí demana si quan es parla de desviar el carril bici es fa referència a la 
mateixa Meridiana o als carrers del seu voltant. 
El Sr. Olivera indica que hi ha dues opcions: aprofitar un carril de la Meridiana per fer-lo 
carril bici bidireccional o bé desviar el carril a algun dels carrers adjacents. Però que en tot 
cas el Comitè d’Obres buscarà l’itinerari amb la mínima longitud de recorregut possible. 
Pregunta: El Sr. Miquel Catasús, de l’Associació de Veïns i Veïnes del Clot – Camp de l’Arpa, 
fa diverses preguntes. 
El Sr. Olivera respon que el carrer d’Almenara Alta i el pas de vianants de Meridiana a 
l’alçada de València banda muntanya quedarà inutilitzat durant totes les obres, i que és 
necessari que totes les actuacions es facin a la vegada per evitar que s’allarguin molt. 

2. Renovació de la vicepresidència i de la Comissió de Seguiment del Consell de 
Barri. 
Exposa el punt Daniel Calvo, conseller de Barri, que utilitza una presentació projectada 
(vegeu l’annex 2). Indica que amb l’inici d’un nou mandat s’han de renovar les comissions de 
seguiment i les vicepresidències del Consell de Barri, i a continuació en presenta les funcions 
i els procediments de renovació, i exposa que actualment està obert el període de 
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presentació de candidatures a través de la plataforma Decidim.Barcelona. Tothom que vulgui 
formar part de la Comissió de Seguiment o exercir la vicepresidència de presentar la seva 
candidatura a través d’aquesta plataforma, a excepció d’aquelles persones que ja siguin 
membres de la comissió, que podran comunicar la seva intenció de seguir a la secretaria del 
Consell. Si bé a la Comissió de Seguiment s’hi poden presentar tant veïns i veïnes a títol 
individual com representants d’entitats, la vicepresidència l’ha d’ocupar una persona amb 
una trajectòria social reconeguda. El conseller destaca que en aquest Consell de Barri hi ha 
dues vicepresidències, una per al Clot i una altra per al Camp de l’Arpa del Clot. 

3. Obres de millora del parc del Clot 
El gerent del Districte Ponent exposa que les obres de manteniment i millora del parc del 
Clot han suposat una inversió de 280.000 euros. Es van començar a mitjans de setembre i 
finalitzaran abans de Nadal. El gerent destaca que no es tracta d’una gran obra sinó 
d’actuacions de manteniment en els següents àmbits: 

- Actuacions d’obra civil: millores d’estabilització del sauló, ampliació del camí central, 
reposició del paviment de darrera el frontó i eliminació d’una superfície de terra 
degradada, reposició del 50% de les papereres, entre d’altres. 

- Actuacions de jardineria: millora de les masses de pins, neteja general de parterres, 
reforç de parterres amb espècies arbustives autòctones, entre d’altres. 

- Actuacions en la xarxa de reg: renovació del programador, cablejat i descodificadors, 
reparació de zones de degoters actuals i soterrament del tub, noves zones de reg per 
degoters en substitució dels difusors / aspersors actuals, entre d’altres. 

També remarca que es tracta d’una actuació similar a la que s’està fent a Can Miralletes i 
que ha suposat una cost de 400.00 euros. 
Pregunta: El Sr. Catasús reclama obres de millora de les arcades que des del 2017 estan 
protegides amb xarxes. També remarca que s’hauria de millorar la zona de gossos i reduir 
els desnivells presents al parc. 
El gerent i el regidor responen que són conscients que s’haurien d’arreglar però que és una 
actuació que requereix una important inversió i que es durà a terme en un futur. 
Pregunta: Un veí de nom Gonzalo pregunta si es contempla una millora dels jocs infantils de 
Can Miralletes per tal que incloguin els infants amb diversitat funcional. 
El gerent i el regidor afirmen que actualment tots els parc infantils són inclusius. 

4. Modificació del Pla General Metropolità del Clot i Camp de l’Arpa. 
Fan l’exposició la M. Lluïsa Morao, arquitecta del Departament de Planejament General de 
l’Ajuntament de Barcelona, que utilitza un document projectat (vegeu annex 3). L’arquitecta 
comença la seva intervenció indicant que estem parlant d’un àmbit de modificació del Pla 
General Metropolità (PGM) de gran abast que inclou 144 hectàrees del Camp de l’Arpa del 
Clot i del Clot. Actualment s’està tancant el document per anar a tràmit d’aprovació inicial a 
la Comissió d’Urbanisme i Habitatge del mes de febrer. L’objectiu principal és preservar els 
valors tradicionals i patrimonials de les arquitectures i els teixits urbanístics que conformen la 
seva singularitat i que es consideren identitaris dels barris. Si bé el pla general de l’any 76 
definia el nucli històric dels dos barris com a teixit de substitució, en el pla actual es canvia 
per teixit de manteniment, és a dir, de preservació de la part històrica. L’ordenació detallada 
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pretén ajustar la zonificació establerta pel PGM a les característiques pròpies dels barris dell 
Camp de l’Arpa i el Clot. La regulació es concreta en: 

- Qualificacions urbanístiques. 
- Ordenació de l’edificació. 
- Proteccions urbanístiques: és una nova protecció que depassa les peces individuals i que 

preserva eixos, ambients i fronts que tenen interès com a conjunt. 
- Proteccions patrimonials: és a dir de peces concretes. El document previst incorpora 12 

fitxes de conjunt de Nivell C, 17 fitxes individuals de Nivell C i 2 fitxes de Nivell D. 
També es preveuen solucions enfocades a millores ambientals i actuacions per obtenir 
habitatges de protecció pública i equipaments. Aquestes actuacions es concreten en: 

- 19 actuacions aïllades d’expropiació per obtenir nous habitatges de protecció oficial, 
espais lliures i equipaments. 

- Restringir l’ús d’habitatge en planta baixa a aquells carrers que tinguin la consideració de 
vials residencials, un ús que restarà condicionat a qualificar d’habitatge protegit genèric 
les plantes baixes en què s’admeti el canvi d’ús. 

Pregunta: Marina i Xavi, arquitectes, i Gabriela, veïna del carrer Ruiz de Padrón, exposen que 
estan afectats per la suspensió de llicències. Van lliurar un projecte de millora general de 
l’eficiència energètica i de l’habitabilitat de l’habitatge però se’ls hi ha suspès la tramitació de 
l’expedient al·legant que es tracta d’una llicència d’obres majors. Consideren que aquesta 
suspensió de llicències hauria de permetre que actuacions com aquesta es puguin dur a 
terme i no s’haurien de posar al mateix sac les intervencions a habitatges unifamiliars que les 
intervencions d’edificis plurifamiliars. També demanen una via de comunicació directa amb 
l’Ajuntament ja que és molt difícil parlar amb els serveis tècnics. Ho han intentat i no han 
obtingut resposta. 
Pregunta: Xavier González, membre de la Plataforma Millorem el Camp de l’Arpa, comenta 
que és el primer cop que veu una presentació sobre la modificació del PGM i demana un 
monogràfic sobre el tema. 
El regidor indica que ja es va fer una Comissió de Seguiment i un retorn veïnal sobre aquest 
tema. Tot i això, es tornarà a fer una sessió més concreta i específica ja que és un tema molt 
complex. 
Pregunta: Un veí que es diu Josep Maria diu que no s’indica el nom de la clau 00 de les 
actuacions per obtenció d’habitatge de protecció oficial i equipaments. 
La M. Lluïsa Morao afirma que el que apareix al plànol com a 00 és un error i que correspon 
a l’identificador 18 (Rec Comtal). 
Pregunta: El Miquel Catasús, fent al·lusió a la intervenció de Xavier González, especifica que 
hi ha un procés participatiu a través de Decidim.Barcelona on consta tota la informació i 
s’han fet diverses trobades amb difusió. D’altra banda, és un tema que porta des de fa 4 
anys la Comissió de Patrimoni i Memòria Històrica del Clot – Camp de l’Arpa. Afegeix que 
s’ha demanat que la fase d’informació pública consti de com a mínim dos mesos i que hi hagi 
dues o tres reunions públiques, així com informacions individualitzades amb cita prèvia a 
Considera que en aquesta fase s’ha de demanar una certa obertura dels despatxos de 
l’Ajuntament per tal d’explicar cas a cas. Finalment demana que s’aprovi el més aviat 
possible, abans que finalitzin els terminis legals per a la suspensió de llicències. 
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Pregunta: La Margarita Trinchant Garrigós, una veïna afectada, vol saber com quedaran les 
seves cases i on pot demanar més informació. 
La M. Lluïsa Morao afirma que al Consell de Barri no pot donar respostes a qüestions molt 
concretes, però destaca que després de l’aprovació inicial hi haurà dos mesos d’exposició 
pública en què es podran fer les al·legacions pertinents. Tanmateix, hi ha un departament 
d’informació urbanística al qual es pot demanar cita per aclarir dubtes. També destaca que 
un cop aprovat el pla hi haurà un seguit d’actuacions que podran tirar endavant, ara hi ha 
una suspensió potestativa prèvia per protegir les peces. 
El gerent també recalca que es pot demanar cita prèvia als serveis tècnics per resoldre els 
dubtes i que, en tot cas, prendrà nota per esbrinar què ha passat amb la manca de resposta 
a les persones. 

5. Reurbanització de les places del carrer Freser. 
Exposa aquest punt la Maite Gámez, directora tècnica adjunta de Gestió Territorial de 
Barcelona d’Infraestructures Municipals BIMSA, que projecta un document amb planells 
(vegeu l’annex 4). Presenta el projecte de millora de les dues places ubicades al carrer 
Freser: la pl. de Sant Josep de Calassanç i la pl. Heroïnes de Girona. S’indica que es presenta 
una primera proposta i que durant el primer trimestre del 2024 es farà el procés participatiu 
de retorn i recollida d’observacions de la ciutadania. La resta de l’any s’acabarà de redactar 
el projecte i s’aprovarà. Les obres es licitarien al 2025, sempre condicionat a l’existència de 
pressupost. 
Plaça de Sant Josep de Calassanç 
L’estructura es mantindria i també la pèrgola que dóna identitat a la plaça. Es tractaria 
sobretot d’una actuació que incidiria en la part superior de la plaça actualitzant els jocs 
infantils. També s’incorporaria un nou recorregut amb rampa a tocar del carrer Rogent per 
resoldre les dificultats ocasionades pels desnivells. També es proposa ubicar-hi un punt verd. 
Plaça de les Heroïnes de Girona 
És una plaça composta per una zona d’esbarjo de gossos i una zona de jocs infantils. Arran 
de les observacions que el veïnat ha fet arribar, s’introduirien millores per minimitzar el soroll 
dels animals, com és la incorporació d’una massa arbustiva perimetral a la zona de gossos i 
de tota una corona d’arbres que actuarien com a filtratge de l’ona sonora. Una altra de les 
propostes és pacificar la zona del carrer Freser entre Independència i Dos de Maig i que 
només es permeti l’accés als vehicles que vagin al pàrquing. D’aquesta manera, també 
s’evitaria que els gossos s’esveressin pel soroll dels cotxes i, així, reduir-ne els lladrucs. 
D’altra banda, s’eliminaria la punxa de la plaça a l’alçada del passatge Còrsega, s’ampliarien 
tots els marges per a fer-la més gran i també la zona de joc infantil. 
Pel que fa al carrer Freser, que uneix les dues places, es plantarien arbres allà on l’estructura 
ho permetés. 
Pregunta: L’Alícia Fernández, veïna d’Heroïnes de Girona, es queixa de les molèsties de soroll 
i pols ocasionades pels gossos a la zona d’esbarjo de gossos. També indica que l’espai per a 
infants és molt més petit que la zona per a gossos i considera que s’hauria de revertir. A 
més, afirma que s’havia dit al veïnat que un cop la zona de Glòries Catalanes estigués 
operativa, l’àrea de gossos es traslladaria a aquella plaça. 
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Pregunta: La M. Àngels Prat indica que els gossos no borden les 24 hores del dia i que la 
zona de gossos és necessària. Afirma que els problemes pel veïnat venen ocasionat pels 
botellots, els crits de les persones i els petards que tiren alguns veïns i veïnes. 
Pregunta: El Francesc Vidal, també veí d’Heroïnes de Girona, comenta que la situació 
ocasionada per la zona de gossos és inaguantable i que l’arbrat que es proposa no serà cap 
solució. També diu que al 2018 se’ls va comunicar que un cop la plaça de les Glòries 
Catalanes estigués acabada, es traslladaria allà. 
Pregunta: La Idoya, veïna d’Heroïnes de Girona, expressa que el soroll i la pols són 
inaguantables i que la zona d’arbrat no servirà de res. També reclama el trasllat a la plaça de 
les Glòries Catalanes, tal i com es va dir al veïnat que es faria. Afegeix que la gent no fa cas 
de la reducció d’horari pactada. 
Pregunta: Miquel Catasús demana una reunió per poder valorar el projecte detalladament i 
que tota la proposta s’obri a la participació. Afegeix que no creu que la plaça de Sant Josep 
de Calassanç sigui el millor lloc pel punt verd i que, tenint en compte que popularment es 
coneix com a plaça de les Tortugues, els jocs infantils tinguin relació amb aquest animal. 
Pregunta: El Xavier González afirma que no està d’acord amb el projecte presentat ja que no 
reuneix el que el veïnat vol. Considera que els arbres no resoldran els problemes ocasionats 
per la zona d’esbarjo de gossos d’Heroïnes de Girona, i afegeix que s’hauria de considerar 
posar zones verdes a Sant Josep Calassanç. 
El regidor Escudé respon que s’està fent la presentació i que després s'obrirà el període 
participatiu per perfilar els projectes amb les entitats i la ciutadania. La Maite Gámez remarca 
que només és una proposta inicial que després s’obrirà a la participació. Afirma que el 
projecte contempla una important implementació de verd a Sant Josep de Calassanç. 
Pregunta: Una altra veïna demana que s’ampliï la zona de jocs infantils d’Heroïnes de Girona 
en detriment de la zona de gossos. També afirma que la distància entre aquesta zona i els 
edificis és molt petita i que per això les molèsties són tantes. Demana canviar el material del 
tobogan ja que és de metall i els infants es cremen a l’estiu. 
La Maite Gámez comenta que per evitar que s’escalfi la superfície, sempre es sol·licita que 
els tobogans seguin en or. 
Pregunta: L’Ángela, de la Plataforma Millorem el Camp de l’Arpa, indica que a la zona 
d’Heroïnes de Girona, anteriorment, venint de Rosselló es podia seguir per Rosselló o per 
Freser. Ara només per Rosselló i reincorporar-se a Freser és molt perillós ja que hi ha el 
carril bici. 
Pregunta: La Cati, veïna del Clot, afirma que tots els parcs són zones de gossos i que per 
aquest motiu no n’hi ha cap en condicions. Considera que és necessari més civisme i control. 
Donant resposta a les diferents intervencions, el regidor afirma que en els darrers anys el 
Districte ha guanyat en habitants però també en població de gossos, que cada vegada són 
més nombrosos. Remarca que entén les molèsties i que es buscaran les mesures adients 
durant la fase de participació del projecte. També demana fer confiança en el fet 
d’incorporar elements com l’arbrat ja que en d’altres espais de la ciutat ha funcionat. 
Afegeix, però, que també governen per aquelles persones que tenen animals de companyia i 
que per aquest motiu s’ha de buscar un consens. 

6. Pla d’Usos del barri i del Districte. 



 

 

Resum d’acords del Consell de Barri del Clot i el Camp de l’Arpa pàg: 7 

El gerent informa que ja s’han iniciat els treballs per fer una modificació i anar cap a un nou 
Pla d’Usos del Clot i el Camp de l’Arpa del Clot que quedarà incorporat al Pla d’Usos del 
Districte de Sant Martí. Destaca que des del 2015 existeix el Pla d’Usos del Districte que està 
en vigor i que aquesta modificació quedarà integrada en el Pla de Districte. Informa que el 
pla existent disposa de tres criteris que ara es posaran a revisió i debat: 

- Fer que les activitats que hi ha en planta baixa no acabin sent una mono activitat. Per 
exemple, que no hi hagi carrers on tot siguin bars. 

- Que segons l’amplada del carrer puguin haver-hi unes activitats i no unes altres. Hi ha 
algunes activitats que en aquests moments tenen llicència i que no es podran retrotreure 
però sí que es podran limitar les properes. 

- La densitat d’aquestes activitats. Es regularà específicament la densitat d’alguns tipus 
d’activitat que poden generar conflictivitat. 

Actualment s’ha iniciat la redacció i properament es debatrà a nivell veïnal i a nivell de 
plenaris de l’Ajuntament. Es treballarà durant el 2024 per tenir el Pla aprovat definitivament 
a finals d’any. Aquesta modificació se centrarà especialment en l’eix Rogent, Sèquia Comtal i 
plaça del Mercat. 
Pregunta: El Miquel Catasús comenta que fa anys que es parla de la modificació del Pla 
d’Usos i que mentre no es fa, l’especulació dels locals s’ha menjat el comerç del barri i les 
terrasses han proliferat. Te entès que ja es van adjudicar els treballs per a la seva realització 
a una empresa fa mesos i demana que se’ls convoqui a una primera reunió a principis de 
gener. Afegeix que mentrestant caldria una suspensió de llicències. Finalment diu que volen 
un pla d’usos similar al de Ciutat Vella i amb uns epígrafs clars. 
El gerent corrobora que des d’Urbanisme es van adjudicar els treballs a una empresa i que ja 
estan molt avançats. S’informa ara perquè és el primer Consell de Barri des d’aleshores. 
Afegeix que al Pla d’Usos actual hi ha tots els epígrafs per tal que es realitzin el menor 
número de trampes possible. Finalment afirma que des del 2019 només s’han concedit 3 
noves llicències de restauració o alimentària amb restauració en tot l’eix. 
Pregunta: Una veïna també fa referència al tema de les terrasses. Comenta que obren locals 
sense llicència de terrassa i finalment se’ls acaba donant. Considera que s’han de multar les 
terrasses que no tenen llicència i bloquejar-les fins que es faci un nou Pla d’Usos. 
El gerent respon que no hi ha cap terrassa sense llicència i que les sancions que s’han fet en 
els darrers anys als carrers Rogent i Sèquia Comtal han sigut molt nombroses i algunes amb 
ressò degut a la seva quantitat. 
Pregunta: La Cristina Ramos, una altra veïna, parla d’aturar les llicències perquè sinó el 
carrer Muntanya, que s’està pacificant, s’omplirà de restauració i, en conseqüència, de 
sorolls. 
Pregunta: El Xavier González demana que el Pla d’Usos tingui en compte altres carrers com 
són Muntanya, Nació o Freser per evitar que la restauració que s’expulsa de l’eix especificat 
pel gerent, acabi ocupant altres zones. 
El gerent respon que s’està revisant tot el barri però que ha posat com a exemple la zona 
més conflictiva, on es posarà el focus. 

7. Temes pendents del darrer Consell de Barri. 
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El gerent dóna resposta als temes que van quedar pendents a la darrera sessió del Consell 
de Barri, que va tenir lloc el 15 de març del 2023. 
Pregunta: El Sr. Eduardo Muñoz, de l’AFA Escola Miralletes, vol demanar que es posi, 
aprofitant la unificació de places Sant Josep de Calassanç i Heroïnes de Girona, un pas de 
vianants pel ptge. Roure per a la seguretat del veïnat, atès que és el lloc més curt i per on es 
creua habitualment. Ja ho havien demanat però ho recorda perquè seria un bon moment 
aprofitant aquest context d’obres d’intervenció. 
Es respon que, tal i com s’ha vist a la proposta presentada, en principi es col·locarà un pas 
en aquest àmbit. 
Pregunta: la Sra. Mercedes indica que les tanques de l’àrea de gossos de Can Miralletes són 
molt baixetes, la vegetació està molt malament i els gossos s’escapen a la calçada, i per això 
demanaria si poguessin canviar les tanques per unes de més alçada. 
Es respon que és un requeriment que s’està fent a gairebé totes les àrees de gossos i en la 
mesura del possible i en funció de a disponibilitat de pressupost, s’aniran substituint 
aquestes tanques baixes per unes de més altes. 
Pregunta: El Miquel Catasús vol informació sobre els resultats dels estudis sonomètrics de les 
terrasses del carrer Rogent. 
Es respon que ja es disposa dels estudis, bàsicament centrats en el tram de Rogent entre 
València i Mallorca, i se li faran arribar. Aquests estudis mostren nivells per sobre dels límits 
sonors permesos en dissabtes i també en alguns moments d’entre setmana. De moment no 
s’ha realitzat cap actuació perquè des del Districte es va prioritzar actuar a la zona del 
triangle lúdic, on s’està aplicant una de les mesures més contundents (allà on estan 
col·locats els quatre sonòmetres, de dimecres a dissabte els vetlladors es tanquen a les 23 
h). Aquesta mesura té unes implicacions jurídiques i possiblement aniran a contenciós. Un 
cop es vegin els resultats i implicacions en aquesta zona, es valorarà aplicar una mesura 
semblant a la zona de Rogent. 

8. Torn obert de paraules. 
Pregunta: L’Alfons Llopis, de l’Ateneu del Clot, vol saber si el Districte està fent alguna 
actuació per reubicar l’Ateneu del Clot ja que al gener del 2025 finalitza el contracte de 
lloguer del local que l’entitat ocupa i no es renovarà. Quina proposta fa el Districte per tal 
que l’entitat no hagi d’aturar la seva activitat? Se’ls va presentar la proposta de la Fàbrica del 
Plom però no sap si estarà acabada. 
El regidor els garanteix que tindran espai. En el cas que les obres de la Fàbrica del Plom no 
estiguin acabades, s’està mirant d’instal·lar en el mateix lloc uns espais modulars on puguin 
desenvolupar provisionalment la seva activitat. Se’ls comunicarà. 
Pregunta: El Jesús Mayoral, veí del parc del Clot, es queixa del soroll ocasionat per diverses 
activitats al parc. Destaca que durant la Festa Major es van produir nou activitats amb 
alteració del medi sonor i que tres d’aquestes es van allargar fins passades les 2 h. Explica 
que l’ús intensiu del parc ha estat denunciat davant del Síndic de Greuges que s’ha 
pronunciat respecte la improcedència d’aquestes activitats. Més enllà dels actes autoritzats 
per l’Ajuntament, considera que no es persegueixen els botellots amb acompanyament 
musical malgrat les constants trucades a la Guàrdia Urbana. 
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El regidor confirma que hi molts tipus d’actes en aquest emplaçament ja que és l’únic parc 
que té el barri. Tot i això, durant tot el 2023 només s’han celebrat quatre activitats més enllà 
de les 23 h. Aquestes coincideixen amb la Festa Major (tres actes) i amb les Festes de la 
Primavera (un acte), importants festivitats del barri. Per minimitzar-ne les molèsties es posen 
limitadors de so i es regula la ubicació dels escenaris. Per altra banda, es treballa amb la 
Guàrdia Urbana per perseguir els grups de gent autoorganitzats que es reuneixen al parc, 
consumeixen alcohol i posen música amb altaveus. Gràcies a aquestes actuacions les 
denúncies i trucades del veïnat s’han reduït dràsticament. 
Pregunta: El Juan A. Navarro, de la Plataforma Millorem el Camp de l’Arpa i propietari d’un 
negoci al carrer Muntanya, parla sobre la problemàtica d’aparcar al barri ja que s’han 
eliminat prop de 150 places. També expressa que hi ha guals sense llicència, vehicles 
abandonats, s’estan cremant motos, etc. 
El gerent constata que quan es fa una pacificació es treuen places d’aparcament. Hi ha gent 
a qui li molesta i a d’altres no, perquè poden passejar. El regidor afegeix que un grup que 
ara està a l’oposició va desaprofitar l’oportunitat històrica de fer un aparcament soterrani allà 
on hi ha l’escola Bressol El Petit Príncep. 
Pregunta: El Xavier González expressa que a la darrera Audiència Pública es va plantejar la 
problemàtica que hi ha a la sortida de la cruïlla del carrer Eterna Memòria amb passeig 
Maragall i Rosselló. La resposta que van obtenir va ser que els veïns i veïnes infringien les 
normes de circulació. 
El regidor assegura que ell mai diria que el veïnat del Camp de l’Arpa és incívic o incompleix 
les normatives. Comenta que el veïnat, on s’inclou, feien aquest canvi no permès perquè no 
eren conscients que no es pogués fer. Com que tenen raó ja que la senyal prohibia un tipus 
de gir però no un altre, s’estan mirant les alternatives per poder fer aquest gir. 
Pregunta: El Josep M. López, veí que viu en un lloc de cases baixes, comenta que hi ha 
veïnat que utilitzen estufes de llenya generant moltes emissions de fum. Vol saber si hi ha 
alguna normativa per aquest tipus de contaminació. 
Pregunta: El Juan Cabanas, vicepresident del Consell de Barri, presenta diversos punts dels 
associats a la Unió de Comunitats de Propietaris de Sant Martí: a) parc del Clot: la 
rehabilitació està parada des de fa deu anys i durant els caps de setmana utilitzen l’espai els 
jugadors de futbol; b) bicicletes: circulen per les voreres i pel centre de la calçada del carrer 
Llacuna i Gran Via de les Corts Catalanes malgrat tenir un lateral específic a les voreres. A 
més, se salten la senyal de circulació prohibida del carrer Cabanyal. Demana una 
reorganització important de la forma de circulació de les bicicletes per tal que tinguin clar per 
on poden circular; c) carrer del Clot: es rega a les 12 h i, com que el paviment patina, cau 
molta gent gran, mentre que en les passades festes hi ha hagut robatoris a gairebé el 50% 
dels locals; d) gossos: considera que al parc del Clot és demencial pels pocs espais per als 
infants i els molts gossos, a més, les tanques dels espais de joc per a gossos han de ser per 
normativa de 1,8 metres i al parc no n’hi ha; e) es queixa del gir que el veïnat ha de fer per 
sortir del barri del Clot en direcció cap a Badalona ja que han d’anar fins al carrer Lepant per 
poder entrar al túnel. 
El regidor constata que la neteja del carrer del Clot es fa a les 12 h ja que és l’hora amb 
menys afluència de gent, evitant coincidir amb qui es desplaça per anar a treballar i amb els 
infants que van a l’escola. Afegeix que no sap d’on treu les dades del 50% de locals amb 
robatoris ja que no s’ha registrat aquesta quantitat de denúncies. 
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El conseller de barri dóna per finalitzat el Consell a les 21.15 h. 

Marina Galbe Villarroya 
Secretari del Consell de Barri del Clot i el Camp de l’Arpa 
Barcelona, 13 de desembre de 2023 
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